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REVISTA PRESEI 
 

 Primele efecte ale OUG: În trafic au ieşit cu 25% mai puţini şoferi Uber, Bolt şi Clever/ Poliţiştii au aplicat deja 
amenzi/ Ministrul Transporturilor: Îi sfătuiesc pe cei amendaţi să conteste în instanţă 
Joi, în prima zi după intrarea în vigoare a modificărilor la legea taximetriei, au ieşit în trafic cu 25% mai puţini 
şoferi Uber, Bolt şi Clever decât într-o zi normală, iar timpii de aşteptare au crescut cu circa 10 minute, au declarat 
pentru MEDIAFAX surse din cadrul companiilor de ride-sharing. Sursele citate nu au putut preciza dacă au fost 
controale sau amenzi în această primă zi. De cealaltă parte, Brigada Rutieră precizează că unii şoferi au fost 
amendaţi. 
Companiile de ride-sharing şi-au declarat disponibilitatea de a susţine financiar şi juridic şoferii care vor avea 
dificultăţi. 
Şoferii au fost rugaţi să semnalizeze eventualele abuzuri, conform anunţurilor emise de companii. 
Oficiali guvernamentali au anunţat că Guvernul lucrează la un act normativ care să reglementeze activitatea de 
ride-sharing, în contextul în care OUG care a modificat legea taximetriei care a intrat joi în vigoare nu are 
prevederi clare pentru acestea. 
Amenzi pentru mai mulţi şoferi Uber 
Poliţiştii rutieri au amendat, joi, cu câte 1.000 de lei patru şoferi de Uber care transportau clienţi, trei dintre 
aceştia fiind lăsaţi, de asemenea, fără certificatul de înmatriculare şi fără plăcuţe pentru o perioadă de 6 luni, 
informează Brigada Rutieră. 
În cursul zilei de joi, poliţiştii rutieri au sancţionat 4 şoferi de Uber pentru nerespectarea prevederilor Legii 
38/2003 privind transportul în regim taxi sau de închiriere. 
Potrivit Brigăzii Rutiere, fiecare dintre cei patru au primit 1.000 lei amendă: 
„- 1 conducător auto în vârstă de 34 de ani care efectua transport public de persoane contra cost în regim de 
închiriere, transportând clientul pe raza Mun. Bucureşti, deşi este autorizat să efectueze acest tip de transport pe 
raza altei localităţi din jud. Ilfov, sancţiune prevazută de art. 52 alin (2), lit. v şi sancţionată de art. 55 pct. 3), lit. a 
din Legea 38/2003 privind transportul în regim taxi sau de închiriere. 
- 3 conducători auto au fost sancţionati pentru efectuarea transportului public de persoane contra cost în regim de 
închiriere, fără a deţine autorizaţie taxi valabilă sau copie conformă pentru transportul de persoane în regim de 
închiriere, sancţiune prevazută de art. 7 alin (2) şi sancţionată de art. 55 pct. 3), lit. h din Legea 38/2003 privind 
transportul în regim taxi sau de închiriere”, informează sursa citată. 
Potrivit Brigăzii Rutiere, în cazul ultimilor trei şoferi, ca măsură complementară, s-a dispus suspendarea dreptului 
de utilizare a maşinii pentru o perioadă de 6 luni, prin reţinerea certificatului de înmatriculare şi a plăcuţelor cu 
numărul de înmatriculare. 
Modificările operate de Executiv la Legea taximetriei, adoptate ca urmare a protestelor taximetriştilor, au intrat în 
vigoare joi. Executivul a adoptat pe 29 martie ordonanţa de urgenţă pentru modificarea Legii 38/2003 care 
reglementează transportul în regim de taxi şi de închiriere, printre altele eliminând din lege expresia "în mod 
repetat". 
Decizia venea ca urmare a protestelor repetate ale taximetriştilor, care s-au strâns în faţa Guvernului cerând să fie 
reglementată activitatea de ridesharing. Protestatarii acuzau că în România ar fi peste 100.000 de persoane 
neautorizate care practică ride-sharing. 
Aşadar, în urma modificărilor, a fost eliminată sintagma „în mod repetat” din Legea 38/2003, astfel încât 
„sancţiunea să fie aplicabilă atât persoanelor fizice, cât şi persoanelor juridice pentru efectuarea de transport 
public în mod ilegal”. 
Potrivit datelor apărute în spaţiul publlic, zeci de mii de şoferi folosesc aplicaţiile online de ride-sharing, iar 
numărul clienţilor se ridică la aproximativ două milioane. 
ALDE cere Guvernului să reglementeze serviciile de tip Uber 
ALDE a cerut joi Guvernului trebuie să reglementeze serviciile de tip Uber, susţinând că „ridesharing-ul şi 
taximetria nu trebuie să fie conflictuale sau să intre în conflict, ci să se completeze”. 
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„Interesul cetăţeanului înainte de toate. Noi credem că ridesharing-ul şi taximetria nu trebuie să fie conflictuale 
sau să intre în conflict, ci să se completeze. Cu cât mai mare competiţia între servicii, cu atât avantajul nu poate fi 
decât al cetăţeanului. Prin urmare, Guvernul trebuie să găsească o formulă în care cele două să fie complementare 
într-o competiţie corectă, din care să câştige în primul rând cetăţeanul”, se arată într-o postare de pe pagina de 
Facebook a ALDE. 
Potrivit sursei citate, şoferii de la #uber trebuie să fie atestaţi. 
„De la #uber aşteptăm garanţii că au şoferi atestaţi şi că viaţa noastră este în siguranţă în mâinile lor. De la 
#taximetria clasică aşteptăm să aibă acelaşi fel de răspuns rapid la observaţiile noastre privitoare la şoferi, 
maşină, cursă, iar cei care nu rezistă la o relaţie bună cu clientul să fie obligaţi rapid să respecte regulile pe care 
singuri şi le-au fixat. Însă nici unii, nici alţii nu trebuie să uite că pe client, fie al taximetriei clasice, fie al UBER, îl 
interesează mai puţin ce scrie pe plăcuţa de pe maşină şi îl interesează în primul rând siguranţa, confortul şi 
respectul”, se mai arată în postarea ALDE. 
Îndemnul lui Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, i-a sfătuit joi pe şoferii Uber care au fost amendaţi joi, după intrarea în 
vigoare a OUG care modifică Legea taximetriei, să conteste în instanţă sancţiunile, susţinând că aceştia nu pot fi 
consideraţi ”piraţi”. 
„Eu îi sfătuiesc pe şoferii care au luat amendă azi să se ducă să conteste în instanţă. Şi eu am fost amendat de 
poliţie şi m-am dus şi am contestat când am considerat că mi s-a făcut o nedreptate”, a declarat Răzvan Cuc. 
El a susţinut că OUG 21/2019 nu a fost adoptată împotriva serviciilor de tip Uber. 
„Ce am reglementat noi până-n acest moment nu interzice Uber să funcţioneze pe piaţă. Deci asta este un subiect 
folosit de anumiţi oameni în campania electorală doar pentru a veni cu un subiect în presă. (...) Problema acestor 
platforme trenează de vreo cinci ani. (...) Ordonanţa care fost... Văd că toată lumea spune că am interzis Uber. Nu, 
noi am dat o ordonanţă care vine să combată pirateria. Eu, din câte ştiu, piraterie înseamnă când transporţi 
persoane şi nu declari acele sume. Eu ştiu că la uber se face plata online. Deci nu sunt piraţi”, a mai spus ministrul 
Transporturilor. 
Modificările operate de Executiv la Legea taximetriei, adoptate ca urmare a protestelor taximetriştilor, au intrat în 
vigoare joi. Reprezentanţii Uber şi Taxify au anunţat că aplicaţiile nu pot fi închise, dar va rămâne la latitudinea 
şoferilor dacă mai ies sau nu pe traseu. Executivul a adoptat pe 29 martie ordonanţa de urgenţă pentru 
modificarea Legii 38/2003 care reglementează transportul în regim de taxi şi de închiriere. 
Vicepremierul Daniel Suciu a anunţat, miercuri, că Guvernul lucrează la un act normativ care să reglementeze 
activitatea de ride-sharing, în contextul în care OUG care a modificat legea taximetriei care intră joi în vigoare nu 
are prevederi clare pentru Uber şi Taxify. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 V. Dăncilă: Vom avea o şedinţă a Comitetului Executiv şi vom lua decizii în ceea ce priveşte remanierea 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că va exista o şedinţă a Comitetului Executiv al PSD în care se vor lua 
decizii legate de remaniere. ”Remanierea trebuie să aibă loc, avem trei miniştri interimari”, a spus Dăncilă, 
reiterând ideea că motivele invocate de Klaus Iohannis pentru respingerea miniştrilor ţin de ”oportunitate”. 
Viorica Dăncilă a fost întrebat, joi, la Târgu Mureş, dacă va mai avea loc remanierea, având în vedere că Liviu 
Dragnea a spus că pentru el subiectul este deocamdată închis şi a precizat că decizia va fi luată într-o şedinţă a 
Comitetului Executiv al PSD. 
”Am văzut răspunsul preşedintelui, un răspuns care arată că se referă doar la o oportunitate. Oportunitatea 
aparţine primului ministru. Mă aşteptam să fie probleme legate de legalitate, pentru că aşa trebuia să arate 
motivarea. Vom avea o şedinţă a Comitetului Executiv şi vom lua decizii în ceea ce priveşte remaniere. 
Remanierea trebuie să aibă loc, avem trei miniştri interimari”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Liviu Dragnea a declarat, joi, că pentru el subiectul remanierii este deocamdată închis. 
”Subiectul remanierii pentru mine e închis astăzi. Discutăm după alegeri", a spus Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, miercuri, premierului Viorica Dăncilă, trei scrisori în care motivează 
respingerea celor trei miniştri propuşi pentru Ministerul Justiţiei, Ministerul pentru Românii de Pretutindeni şi 
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Ministerul Fondurilor Europene. Şeful statului susţine că niciunul dintre cei trei candidaţi nu are experienţa 
necesară gestionării domeniului pentru care a fost propus. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Preşedintele PSD, deranjat de întârzierea construirii Autostrăzii Sudului: Procedura de selecţie a firmei 
porneşte săptămâna viitoare 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, joi, că săptămâna viitoare Comisia de Prognoză va începe procedura 
de selecţie a firmei care să se ocupe de construirea Autostrăzii Sudului. Liderul PSD s-a arătat deranjat de 
întârzierile apărute. 
„Şi eu sunt foarte supărat că s-a întârziat foarte mult. Cred că luni, cel mai târziu marţi, Comisia de Prognoză a 
finalizat toată procedura, toată documentaţia şi începe procedura de selecţie. Sunt, din fericire, multe firme 
interesate. Autostrada Sudului porneşte săptămâna viitoare ca şi procedură”, a declarat Liviu Dragnea. 
El a adăugat că şi pentru autostrada Ploieşti-Braşov au fost analizate ofertele, urmând să fie anunţat câştigătorul. 
„A doua veste bună este că s-a finalizat analiza ofertelor pentru Ploieşti-Braşov şi urmează ca în termen foarte 
scurt să decidem câştigătorul”, a conchis Dragnea. 
Guvernul va construi în parteneriat public-privat autostrăzile Alexandria-Lugoj, Târgu Neamţ - Iaşi - Ungheni şi 
Ploieşti-Râşnov. 
„Autostrada Sudului (Alexandria - Craiova - Calafat - Turnu Severin - Lugoj), în lungime totală de 550 de kilometri, 
va fi de maxim interes pentru investitorii şi transportatorii din sudul ţării”, a declarat în 2018 vicepremierul Viorel 
Ştefan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul anunţă lansarea programului „30 de ani de la Revoluţia Română din Decembrie 1989” 
Guvernul a anunţat joi, lansarea programului ”30 de ani de la Revoluţia Română din Decembrie 1989” pe 6 iunie, 
după ce preşedintele Klaus Iohannis a precizat că va declara anul 2019 drept „Anul omagierii victimelor 
comunismului”, în cadrul unei ceremonii publice care va avea loc pe 20 mai. 
”La 30 de ani de la Revoluţia Română din Decembrie 1989, poporul român aniversează Victoria Revoluţiei, ziua în 
care aducem un omagiu tuturor luptătorilor pentru recâştigarea libertăţii fiind în 22 Decembrie, prin lege, Ziua 
Victoriei Revoluţiei Române şi a Libertăţii - începutul democraţiei, printre iniţiatorii propunerii legislative aflându-
se şi Senatorii PSD Toni Greblă şi Laurenţiu Florian Coca. În consecinţă, SSRML, ca principal organizator al 
Programului «30 de ani de la Revoluţia Română din Decembrie 1989» anunţă ca dată a lansării proiectelor 
cuprinse în acest program ziua de 6 iunie 2019, Ziua Înălţării Domnului - Ziua Eroilor. 
După deja devenita “tradiţie”, în această zi, Patriarhia Română – mereu alături de noi, face pomenirea tuturor 
Eroilor şi Martirilor români - luptători pentru credinţă, libertate, dreptate şi identitate naţională, în toate bisericile 
româneşti, din ţară şi din străinătate – deci şi a Eroilor-Martiri ai Revoluţiei. Tot la acea dată, vor fi publicate 
informaţii despre manifestările planificate pe parcursul celor şase luni premergătoare lunii decembrie, în 
parteneriat cu Comisia Parlamentară a Revoluţionarilor din Decembrie 1989, Institutul Revoluţiei din Decembrie 
1989, organizaţii nonguvernamentale ale revoluţionarilor şi urmaşilor Eroilor-Martiri. Aşa cum prevede legislaţia 
acestei ţări, Administraţia Prezidenţială va fi invitată în timp util pentru a participa la program, mai ales începând 
cu data de 22 decembrie”, se arată într-un comunicat de presă al Secretariatul de Stat pentru Recunoaşterea 
Meritelor Luptătorilor împotriva Regimului Comunist instaurat în România în perioada 1945 – 1989 (SSRML). 
Secretarul de stat Laurenţiu Coca, semnatarul comunicatului, precizează că SSRML nu a fost consultat de 
preşedintele Klaus Iohannis înainte de a decide decorarea Memorialului Victimelor Comunismului şi al Rezistenţei 
Sighet, respectiv a Asociaţiei „Memorialul Revoluţiei 16-22 Decembrie 1989 Timişoara”, prin conferirea Ordinului 
„Meritul Cultural” în grad e Cavaler - „Patrimoniul cultural naţional”. 
”Secretariatul de Stat pentru Recunoaşterea Meritelor Luptătorilor împotriva Regimului Comunist instaurat în 
România în perioada 1945 – 1989 (SSRML), autoritatea de Stat a administraţiei publice centrale ce reprezintă 
Guvernul României (şi, în general, Statul român, atât pe plan intern cât şi extern) în domeniul de activitate cu 
privire la Revoluţia şi revoluţionarii din Decembrie 1989, la luptătorii în rezistenţa anticomunistă, precum şi la 
persoanele care şi-au jertfit viaţa sau au avut de suferit în urma Revoltei muncitoreşti anticomuniste de la Braşov 
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din noiembrie 1987 şi Valea Jiului - Lupeni - august 1977, consideră că poporul român îşi comemorează, în fiecare 
an trecut de la istoricul 1989, eroii-martiri şi nu “victimele”. Luptătorii împotriva regimului comunist, cei care s-au 
jertfit pentru libertatea şi demnitatea noastră, pentru idealurile consfinţite de Constituţia României, cei care şi-au 
dat viaţa în timpul evenimentelor istoriei recente, cei care au avut de suferit împreună cu familiile lor în urma 
acestora sunt eroi noştri, eroii neamului”, se mai arată în comunicat. 
Preşedintele României, Klaus Iohannis, va declara anul 2019 drept „Anul omagierii victimelor comunismului”, în 
cadrul unei ceremonii publice care va avea loc luni, la Palatul Cotroceni, în contextul împlinirii a 30 de ani de la 
Revoluţia Română din Decembrie 1989, potrivit unui comunicat remis marţi MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sticla, din bun reciclabil, gunoi. După schimbarea legislației, subvențiile pentru reciclare sunt direcționate 
exclusiv către firmele de salubritate 
Sticla, un ambalaj 100% reciclabil, ajunge, mai nou, pe străzile din România. La gunoi, nu la reciclare! Centrele de 
colectare refuză să mai adune sticle și borcane de la populație, pentru că nu mai primesc bonificaţii. Noile reguli 
promovate de autorităţi au creat, practic, un blocaj. Nici magazinele, nici centrele de colectare private nu mai 
primesc ambalaje din sticlă. Asta în condițiile în care România este și așa codașă în Europa la reciclare! 
Oamenii care obișnuiau să predea contra cost sticle și borcane la centrele de colectare sunt acum refuzați. 
Ambalajele reciclabile nu mai sunt cumpărate pentru că au dispărut bonusurile acordate de producători, iar cei 
care fac colectarea ar ieşi în pierdere. 
Constantin Damov, președintele unei companii specializate în colectare și reciclare: "Centrele de colectare nu mai 
au acces la acoperirea cheltuielilor prin subvenţii sau bonificaţii. Aveau o valoare în jurul a 100-150 de euro pentru 
tona de material colectată și transportată la reciclare. Achiziţia de sticlă în mod comercial nu mai poate fi 
practicată". 
Nu mai funcționează nici multe dintre punctele de colectare din parcările mall-urilor și ale hipermarketurilor. 
Telespectatorii TVR au semnalat acest lucru, nemulțumiți că trebuie acum să arunce sticlele, în loc să le predea 
pentru reciclare. 
Blocajul a apărut după ce legea a fost schimbată, iar subvențiile pentru reciclare sunt direcționate exclusiv către 
firmele de salubritate. 
Reprezentanţii organizaţiilor de mediu atrag atenţia că multe dintre aceste firme sunt ale primăriilor. 
Călin Pop, expert, Asociația Ecoteca, fost secretar de stat în Ministerul Mediului: "Este în vigoare o reglementare 
prostească, care a intrat în vigoare dee la 1 ianuarie 2019, fără să țină cont de niciun fel de realități românești. 
Practic, s-a instituit un fel de monopol pentru firmele de salubritate ca să facă colectare separată". 
Pentru moment, în lipsa punctelor de colectare, oamenii sunt nevoiți să lase sticlele pe unde pot, chiar și pe 
stradă, în speranța că vor fi ridicate de companiile de salubritate. 
Contactați de Știrile TVR, reprezentații Ministerului Mediului, autoritatea de reglementare în domeniu, nu ne-au 
trimis niciun punct de vedere până la difuzarea acestei știri. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Bază de date cu toţi violatorii, pedofilii şi traficanţii de persoane, în România 
O bază de date cu toţi agresorii sexuali e pe care să fie creată în România. Toţi violatorii, pedofilii şi traficanţii de 
persoane vor fi trecuţi într-un registru şi monitorizaţi permanent de poliţie. Legea e acum pe masa Preşedintelui, 
după ce a fost adoptată de Parlament. Statisticile arată că, zilnic, în România, două femei sunt violate, iar o dată la 
patru zile, un copil e abuzat sexual. 
Registrul se va afla în subordinea Ministerului Afacerilor Interne şi îşi va extrage toate informaţiile din sistemul 
care eliberează cazierul judiciar. 
În el vor apărea toate persoanele care au fost condamnate pentru 15 tipuri de infracţiuni sexuale. Printre ele: 
violul, agresiunea sexuală, actul sexual cu un minor sau pornografia infantilă. Odată ce o persoană apare în baza 
de date şi iese din închisoare este obligată să le spună poliţiştilor unde va locui, pentru a fi vizitat de oamenii legii, 
măcar o dată la trei luni. 
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Oana Bîzgan, deputat independent: „Implică cel puţin verificarea domiciliului, verificarea persoanelor cu care acea 
persoana locuieşte, dar şi dacă locuieşte în preajma unor zone cum ar fi , de exemplu, şcolile, pentru pedofili, care 
este nivelul de risc pentru ca acea persoană să recidiveze”. 
Cosmin Andreica, lider sindicat Europol: „Bineînţeles că se vor folosi de vecini, de persoane care stau în acelaşi 
imobil şi automat acel infractor va deveni stigmatizat la nivelul comunităţii”. 
Criza de personal din poliţie ar putea îngreuna aplicarea proiectului, dacă el va fi adoptat. 
Cosmin Andreica, lider sindicat Europol: „Numărul persoanelor care au fost supuse controlului judiciar sau unor 
măsuri asiguratorii a fost în creştere în ultima perioadă, lucru care a îngreunat foarte mult activitatea poliţiştilor şi 
atunci vorbim despre alte posturi şi alte funcţii care ar trebui distribuite special pentru aceste activităţi”. 
Asociaţiile care ajută femeile abuzate spun că legea ar fi foarte utilă. 
Simona Voicescu, reprezentant al unei asociaţii reprezentând drepturile femeilor abuzate: „Psihologii, există studii 
în acest sens, spun că agresorii sexuali nu se tratează. Dovadă avem şi noi cei eliberaţi prin recursul 
compensatoriu care au violat chiar în aceeaşi zi în care au fost eliberaţi sau la scurt timp”. 
Legea a trecut de Parlament şi va ajunge la preşedinte pentru promulgare. 
O bază de date cu toţi agresorii sexuali e pe care să fie creată în România. Toţi violatorii, pedofilii şi traficanţii de 
persoane vor fi trecuţi într-un registru şi monitorizaţi permanent de poliţie. Legea e acum pe masa Preşedintelui, 
după ce a fost adoptată de Parlament. Statisticile arată că, zilnic, în România, două femei sunt violate, iar o dată la 
patru zile, un copil e abuzat sexual. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 „Polițist bibelou, domnule!”. Oamenii legii, indignați de modificările din Codul Rutier care a trecut recent de 
Parlament 
Noua legea îi obligă pe polițiștii rutieri să folosească pistoalele radar la o distanță de maximum 10 metri față de 
mașina de poliție 
Radarele montate în maşini de poliţie neinscripţionate sunt foarte aproape să devină istorie. Parlamentul a 
adoptat o lege care îi obligă pe agenţi să stea întotdeauna la vedere atunci când vânează vitezomani. Poliţiştii 
critică ideea aleşilor - spun că dacă aceste măsuri se vor aplica, şoselele se vor transforma în piste de curse, iar 
numărul morţilor în accidente rutiere va creşte.  
„Asta înseamnă că aceste mașini ale poliției nu mai pot sta în boscheți, în tufișuri, așa cum ne-am mai întâlnit din 
păcate pe drumurile naționale, nu pot sta ascunse în curbe, pentru că rolul acestui proiect este de a pune bazele 
prevenției, or nu poți face prevenție rutieră în momentul în care tu stai ascuns”, a spus Florin Roman. 
Demnitarul a rămas în 2016 fără permisul de conducere, după ce a ajuns pe contrasens ca să evite un limitator de 
viteză. 
„Legislativul insistă să facă acest front comun pentru ajutorarea acelei părți a societății care nu dorește să-și 
asume răspunderea pentru faptele sale și care caută mereu teoria chițibușului, pentru a scăpa de răspundere”, 
este e părere un polițist de la Europol. 
Sunt schimbări şi în privinţa folosirii pistolului radar. Noua lege îi obligă pe polițiștii rutieri să folosească pistoalele 
radar la o distanță de maximum 10 metri față de mașina de poliție. Asta înseamnă ca vitezomanii și-ar putea anula 
amenzile în instanță, dacă distanța a fost depășită chiar și cu câțiva centimetri. 
„Polițist bibelou, domnule! Legăm polițistul de mâini, îi punem o sfoară de 10 metri și îi cerem să facă ceea ce nu 
mai poate face: să-i vâneze pe cei care circulă cu 190-200 în localități”, mai spune polițistul de la Europol. 
În România, viteza e principala cauză a accidentelor. Sute de oameni mor în fiecare an pentru că şoferii calcă prea 
tare pedala de acceleraţie. Legea care le interzice poliţiştilor să folosească radare în maşini neinscripţionate a 
trecut de Parlament şi va ajunge la preşedinte pentru promulgare. O variantă similară a legii, care includea şi 
obligaţia ca radarele să fie presemnalizate cu sute de metri înainte, a fost declarată neconstituţională de CCR. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/schimbari-pentru-radare-ce-prevede-noua-lege-1130489
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/schimbari-pentru-radare-ce-prevede-noua-lege-1130489


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Proiectul de lege care dă puteri sporite forţelor de ordine, atacat de PNL 
Proiectul de lege care dă puteri sporite jandarmeriei şi poliţiei, adoptat tacit la Senat, a fost criticat azi de Rareş 
Bogdan, candidat PNL la europarlamentare. Rareş Bogdan acuză majoritatea PSD-ALDE că dă legi pentru a folosi 
instituţiile de forţă ale statului ca armă politică.  
Într-o conferinţă de presă la Oradea, Rareş Bogdan afirmă că proiectul de lege iniţiat de Florin Iordache şi Carmen 
Dan „schimbă complet în sistemul de ordine publică din România prerogativele unor instituţii cheie” şi că forma 
noii legi va duce la abuzuri. Modificările la lege pe care liberalii le văd periculoase:  
„Poliţia şi jandarmeria primesc atribuții pe linia antiterorismului, suprapunând-se complet cu atribuțiile SRI, 
primesc atribuții pe linia neutralizării radioactive, chimică, suprapunâdu-se atribuțiilor MAPN si ISU. 
O parte din atribuțiile SSP cu privire la paza demnitarilor străini în domeniul afacerilor interne si a familiilor lor trec 
exclusiv în cadrul politiei si jandarmeriei. 
Dreptul să îndeplinească orice alte misiuni si orice alte îndatoriri prevăzute de lege. 
Indicii temeinice au fost înlocuite cu motive verosimile ce rămân la aprecierea polițistului şi a jandarmului pentru a 
reţine un om până la 12 ore. Inclusiv în codul penal pe care l-au modificat au pus reținere până la 6 ore. În această 
inițiativă vorbim de reținere fără mandat de la procuror sau judecător, de 12 ore. Este caz unic în Uniunea 
Europeană şi poate duce la abuzuri. Sigur, mergem pe prezumpția ca majoritatea polițiștilor si jandarmilor din 
Romania sunt oameni de foarte bună credință, dar ce ne facem cu ceilalți? Cu cei care nu au această capacitate. 
De asemenea, percheziții corporale sunt lăsate la aprecierea polițistului sau a jandarmului si decide dacă sunt 
suficiente aspecte verosimile pentru a duce la acest lucru. 
Polițiști și jandarmii vor avea aparate de electroșocuri. Polițiștii vor putea cere orice documente dacă vor, chiar si 
dacă nu au legătură cu un dosar sau cauza în care este urmărit un cetățean”, a enumerat Rareş Bogdan. 
„Faptul că doamna Carmen Dan, domnul Liviu Dragnea, Florin Iordache vorbesc exact ca în anii 90 despre plicuri 
de droguri, sunt făcuți protestatarii drogați, derbedeii, se vorbește despre anchetarea protestatarilor doar pentru 
că aceștia si-au permis să iasă în strada la Iași, Arad, Timișoara, Cluj, Galați mi se pare o chestiune care este 
extrem de gravă la 30 de ani după câștigarea libertății”, a mai spus Rareş Bogdan care vede modificarea la lege ca 
fiind o încercare de a folosi instituţiile statului ca armă politică: „Este un lucru periculos într-o țară unde din păcate 
au fost momente, si reamintesc 10 august, în care instituțiile statului au fost folosite ca o arma politică. Trebuie să 
rămână niște instituții departe de zona politică. Se remarcă creșterea presiunii din partea unor lideri politici si nu 
pot să nu îmi amintesc de perioada 10 august în care exact același lucru se întâmpla, o creștere în virulență a 
liderilor puterii la adresa protestatarilor, anunțarea unor acțiuni în forță îmi creează mici îngrijorări cu privire la 
următoarele 2 săptămâni”. 
Proiectul de lege depus la Senat de Florin Iordache și Carmen Dan a fost adoptat tacit. Camera Deputaților este 
decizională.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tel Drum a primit un nou contract de la CJ Teleorman: 13 milioane de lei pentru modernizarea unui drum de 
7,5 km 
Societatea Tel Drum, aflata in insolventa si judecata pentru fraude europene, a castigat al doilea contract in acest 
an de la Consiliul Judetean Teleorman. Obiectul acestuia: lucrari constructii de drumuri. Valoarea contractului: 13 
milioane de lei. 
Obiectul achizitiei este modernizarea DJ 612 Calinesti (DJ 703) - Antonesti km 48+080 - 55+594 (7,514 km). 
Contractul a fost incheiat miercuri prin procedura simplificata, potrivit datelor din Sistemul Electronic de Achizitii 
Publice (SEAP). 
Au fost contractate servicii de proiectare tehnica, executie lucrari (si asistenta tehnica din partea proiectantului pe 
perioada executiei lucrarilor pentru obiectivul Modernizare DJ 612 Calinesti (DJ 703) - Antonesti km 48+080 - 
55+594 (7,514 km), se arata in caietul de sarcini al acestei achiziti. 
Al doilea contract 
Este al doilea contract pe care Tel Drum l-a primit in 2019 de la CJ Teleorman. La inceputul acestui an, societatea a 
primit un contract de 10 milioane de lei pentru modernizarea DJ 506 Scurtu Mare (DJ 701) - Negreni, km 87+000 - 
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94+160 (7,160 km). 
Cele doua contracte atribuite anul acesta de CJ Teleorman firmei Tel Drum. 
Care este situatia Tel Drum 
Societatea Tel Drum este in stare de insolventa si este trimisa in judecata pentru fraude cu bani europeni. 
Procurorii DNA mai au pe rol o ancheta, in care acuza ca societatea ar fi controlata prin interpusi de catre liderul 
PSD, Liviu Dragnea. 
Tel Drum este acuzata de constituire a unui grup infractional organizat, evaziune fiscala in forma continuata si 
complicitate la doua infractiuni de abuz in serviciu. La solicitarea DNA, magistratii de la Tribunalul Bucuresti au 
decis interzicerea procedurii de dizolvare sau lichidare a societati Tel Drum. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Eurostat: România, cea mai scăzută rată de participare a adulţilor la programe de învăţare pe tot parcursul 
vieţii 
Rata de participare a persoanelor adulte din Uniunea Europeană la programe de învăţare pe tot parcursul vieţii 
s-a situat anul trecut la 11,1%, cu 0,2 puncte procentuale peste nivelul din 2017, însă România se situează pe 
ultimul loc, cu o rată de participare de doar 0,9%, arată datele publicate vineri de Oficiul European de Statistică 
(Eurostat). 
Rata de participare a persoanelor adulte (cu vârste cuprinse între 25 şi 64 de ani) din Uniunea Europeană la 
programe de învăţare pe tot parcursul vieţii a crescut gradual din 2015, când se situa la 10,7%. 
Cea mai scăzută rată de participare a persoanelor adulte din Uniunea Europeană la programe de învăţare pe tot 
parcursul vieţii se înregistra anul trecut în România (0,9%), Bulgaria (2,5%), Croaţia (2,9%), Slovacia (4%) şi Grecia 
(4,5%), iar cea mai ridicată în Suedia (29,2%), Finlanda (28,5%) şi Danemarca (23,5%). 
Unul dintre obiectivele cuprinse în cadrul strategic pentru cooperarea europeană în domeniul educaţiei şi formării 
profesionale ("ET 2020") prevede că cel puţin 15% din adulţi ar trebui să participe la activităţi de învăţare pe tot 
parcursul vieţii până în 2020. 
În medie, rata de participare a persoanelor adulte din Uniunea Europeană la programe de învăţare pe tot 
parcursul vieţii este mai ridicată în rândul femeilor (12,1%) decât în rândul bărbaţilor (10,1%).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Finanţelor prezidează vineri, la Bruxelles, reuniunea ECOFIN 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, prezidează vineri lucrările Consiliului UE pentru Afaceri 
Economice şi Financiare (ECOFIN), informează un comunicat al ministerului de resort, remis AGERPRES. 
Pe agenda reuniunii figurează subiecte precum Directiva privind structurile accizelor la alcool şi băuturi alcoolice, 
Directiva privind regimul general al accizelor, impozitarea serviciilor digitale, revizuirea listei UE referitoare la 
jurisdicţiile necooperante, Semestrul European. 
Ministrul român va participa tot vineri şi la un dejun de lucru alături de miniştrii Finanţelor din UE, temele în 
discuţie fiind arhitectura Uniunii Economice şi Monetare din perspectiva noului Program pentru Sprijinirea 
Reformelor şi efectele mobilităţii forţei de muncă în interiorul UE. 
Tot vineri, el va participa şi la lucrările Dialogului Economic şi Financiar dintre UE şi Balcanii de Vest şi Turcia.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 BCE: Introducerea unor taxe speciale asupra bancilor trebuie precedata de studii de impact 
Banca Centrala Europeana (BCE) atrage atentia ca introducerea unor taxe speciale asupra bancilor sau institutiilor 
financiare trebuie precedata de o evaluare cuprinzatoare a impactului, pentru a se asigura ca beneficiile masurii 
fiscale depasesc costurile. 
"Romania trebuie sa recurga in mod sistematic si eficient la evaluarea impactului normativ si la consultarea si 
implicarea partilor interesate in elaborarea si punerea in aplicare a reformelor. O evaluare cuprinzatoare a 
impactului taxei pe activele financiare ale bancilor este necesara pentru a asigura ca beneficiile masurii fiscale 
depasesc costurile, avand in vedere nu doar efectele potential negative asupra stabilitatii financiare si asupra 
economiei, ci si implicatiile potentiale pentru conditiile de creditare ale bancilor si pentru transmisia politicii 
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monetare", se arata in avizul BCE cu privire la taxa pe activele financiare ale bancilor, publicat pe site-ul institutiei 
financiare internationale. 
Potrivit BCE, se impune o analiza cuprinzatoare a impactului asupra economiei Romaniei, avand in vedere faptul 
ca introducerea unor taxe ad-hoc asupra bancilor poate crea incertitudine in activitatile acestora si in final poate 
prezenta riscuri pentru furnizarea de credite, ceea ce ar putea afecta cresterea pe termen lung din economia 
reala. BCE avertizeaza impotriva unor stimulente in creditare care sa conduca la denaturari in ceea ce priveste 
alocarea eficienta a ofertei de credite si la dezechilibre sectoriale suplimentare in economia reala. 
Referindu-se la faptul ca Ordonanta precede reduceri ale taxei pentru bancile care ofera credite sectorului real 
intr-un volum sporit sau la marje reduse, BCE subliniaza ca orice masura care urmareste sa stimuleze activitatea 
de creditare, daca nu este conceputa in mod corespunzator, poate produce denaturari in alocarea creditului. 
"Aceste masuri pot determina bancile sa devina prea permisive in ceea ce priveste normele de creditare ale 
acestora, pentru a atinge tintele privind volumul creditarii", subliniaza BCE. 
De asemenea, BCE sustine ca taxa introdusa prin ordonanta de guvern va avea in ansamblu un efect negativ 
asupra profitabilitatii bancilor. "Intrucat rezultatul reportat constituie o importanta sursa de capital, o taxa pe 
activitatea bancilor ar putea avea implicatii care nu ar trebui neglijate asupra capacitatii lor de intermediere. 
Astfel, evaluarea impactului ar trebui sa tina seama si de efectele de echilibru de ansamblu ale masurii fiscale, mai 
ales intr-o tara care se bazeaza pe prezenta intermediarilor straini, care pot evita mai usor sarcina fiscala sporita 
prin realocarea geografica a activelor", sustine BCE. 
In ceea ce priveste indicele de referinta al ratei dobanzii pentru contractele de credit pentru consumatori, BCE 
subliniaza ca ordonanta de guvern ar trebui sa ia in considerare faptul ca datele de intrare bazate pe tranzactii 
reale trebuie utilizate numai atunci cand sunt suficiente si corespunzatoare. 
"In cazul in care datele bazate pe tranzactii sunt insuficiente sau necorespunzatoare pentru a reprezenta in mod 
exact si fiabil piata sau realitatea economica pe care indicele de referinta este destinat sa o masoare, pot fi 
folosite si date de intrare care nu sunt date de tranzactie, inclusiv estimari de pret, cotatii si cotatii ferme sau alte 
valori", apreciaza BCE. 
De asemenea, BCE apreciaza ca ordonanta de guvern nu specifica elemente esentiale ale noului indice de 
referinta, precum administratorul noului indice de referinta, nici metodologia completa pentru stabilirea noului 
indice de referinta sau momentul in care vor fi puse la dispozitie aceste detalii. "In cazul in care BNR ar urma sa fie 
desemnata administrator, ordonanta de guvern nu ar trebui sa afecteze marja de apreciere a BNR privind 
elaborarea metodologiei de stabilire a noului indice de referinta pentru a-i asigura acuratetea, integritatea si 
fiabilitatea. In cazul in care bancile centrale furnizeaza indici de referinta, este responsabilitatea acestora sa 
stabileasca proceduri interne corespunzatoare pentru a asigura acuratetea, integritatea, fiabilitatea si 
independenta acestor indici de referinta, tinand seama de cele mai bune practici internationale, acolo unde este 
relevant si adecvat", se precizeaza in documentul mentionat. 
In sfarsit, BCE subliniaza ca ar trebui consultata cu privire la proiecte de legislatie nationala care confera sarcini 
suplimentare BNR in aceasta privinta. 
La inceputul lunii mai, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a publicat noul indice referinta pentru creditele 
consumatorilor (IRCC), reglementat de OUG 19/2019, care este de 2,36% pe an, acesta fiind calculat ca medie 
aritmetica a ratelor de dobanda zilnice ale tranzactiilor interbancare din trimestrul IV 2018.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 România şi Ungaria supun votului statelor UE o reformă a distilării de băuturi alcoolice în gospodării 
Miniştrii finanţelor din UE vor discuta la reuniunea de vineri solicitarea României şi Ungariei de a relaxa legislaţia 
producerii de băuturi spirtoase în gospodării, o practică tradiţională în Europa de Est şi Centrală, limitată în cadrul 
UE din motive de sănătate publică, arată Reuters. 
Normele UE interzic acum distilarea la domiciliu, deşi proprietarilor de livezi care îşi duc fructele proprii în 
distilerii, pentru a le transforma în rachiu, le este permis să ia o parte din cantitatea obţinută pentru uz personal, 
achitând jumătate din accize. 
La iniţiativa României, care deţine preşedinţia rotativă a UE până în iunie, se va discuta în cadrul reuniunii ECOFIN, 
printre altele, despre Directiva privind structurile accizelor la alcool şi băuturi alcoolice. 
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România doreşte să ridice interdicţia de distilare la domiciliu şi să dea ţărilor opţiunea de a elimina în totalitate 
accizele. 
Iniţiativa este susţinută de Ungaria, al cărei prim-ministru, Viktor Orban, a modificat legile pentru a permite 
distilarea la domiciliu în 2010, modificări găsite ilegale de către instanţa supremă a UE, în 2014. Cultivatorilor de 
fructe din România şi Ungaria le este deja permisă producţia a 50 de litri de rachiu pentru uz personal în fiecare 
an, impozitată la o rată mai mică decât în alte ţări UE. 
Reforma, sugerată de România, a propunerii legislative a UE care prevede reducerea taxelor, ar permite ţărilor să 
nu perceapă nicio taxă. Pragul pentru cantitatea de băutură produsă pentru utilizare personală ar trebui ridicat la 
100 de litri în România şi Ungaria şi 50 de litri în celelalte state UE. Reforma ar legaliza, de asemenea, distilarea la 
domiciului, o mişcare considerată binevenită de alte state, inclusiv Austria, potrivit oficialilor. Berea şi vinurile de 
casă sunt deja legale şi nu implică accize, la nivelul UE. 
Propunerii, care necesită susţinerea tuturor statelor UE pentru a fi aprobată, i se opun Germania, Italia, Suedia şi 
Bulgaria, potrivit unui document al UE. Bulgaria a manifestat temeri în legătură cu faptul că reforma ar putea 
permite vânzarea ilegală de rachiu românesc peste graniţă, afectând producţia locală, potrivit unui oficial bulgar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şefia Comisiei Europene: Discuţii aprinse între candidaţi, în cadrul unei dezbateri/ Temele care au provocat 
dispute  
Candidaţii principalelor partide politice europene la funcţia de preşedinte al Comisiei Europene s-au înfruntat într-
o dezbaterea televizată pe teme diverse, de la schimbările climatice la ascensiunea euroscepticismului, relatează 
agenţia de ştiri Dpa. 
Desemnarea şefului Comisiei Europene se face prin intermediul sistemului de tip Spitzenkandidaten ("primul 
candidat"), adică fiecare formaţiune paneuropene desemnează câte un candidat pentru postul de preşedinte al 
instituţiei europene. 
Conform proiecţiilor, Manfred Weber, este favorit să obţină funcţia, în condiţiile în care formaţiunea care îl 
susţine, Partidul Popular European, are cele mai mari şanse să câştige scrutinul europarlamentar programat în 
mai 2019. 
Programul electoral al lui Manfred Weber se bazează pe principiul solidarităţii la nivelul întregii Uniuni Europene, 
însemnând inclusiv împărţirea responsabilităţilor, gestionarea unor provocări majore ca migraţia şi şomajul în 
rândul tinerilor, şi argumentând pentru compromisuri în domenii precum comerţul şi schimbările climatice. 
Propunerile lui Weber în domeniul mediului şi schimbările climatice au fost însă criticate dur de unii din 
contracandidaţii săi, în special de social-democratul Frans Timmermans. 
"Cred în inovare, nu în pedepse", a declarat Weber, în cadrul dezbaterii televizate de mirecuri seară, argumentând 
că UE ar trebui să se concentreze asupra investiţiilor în tehnologii ecologice, nu să impună impozite pentru 
protecţia mediului care ar putea duce la pierderea de locuri de muncă. 
Timmermans a răspuns că era s-a săturat de scuzele potrivit cărora acţiunile ambiţioase privind combaterea 
schimbările climatice ar afecta în special persoanele sărace. "Ştii ce va face chiar rău? Dacă nu facem nimic", a 
afirmat candidatul socialiştilor europeni. 
În mod notabil, de la dezbatere au lipsit reprezentanţi ai forţelor populiste şi eurosceptice, care potrivit sondajelor 
de opinie vor obţine un scor bun la alegerile europarlamentare de săptămâna viitoare. 
Timmermans a afirmat că vina pentru ascensiunea euroscepticismului aparţine principalelor formaţiuni 
paneuropene. 
"Este vina noastră. Aparent nu i-am convins să rămânem alături de noi", a declarat candidatul social-democrat, 
făcând referire la efectul "dezbinător" al procesului Brexit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ungaria ameninta ca va semna un nou contract pe termen lung cu Rusia, daca nu va primi mai repede gaze 
din Romania 
Ungaria va semna un nou acord pe termen lung de aprovizionare cu gaze naturale din Rusia daca grupul american 
Exxon Mobil Corp nu va lua o decizie finala, pana in luna septembrie, privind investitia in proiectul offshore 
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Neptun, a declarat ministrul ungar de Externe, Peter Szijjarto, pentru Reuters. 
In apele teritoriale romanesti ale Marii Negre, companiile ExxonMobil si OMV Petrom exploreaza impreuna blocul 
Neptun, unde primele estimari arata existenta unor zacaminte de gaze intre 42 si 84 de miliarde de metri cubi. 
Potrivit firmei de consultanta Deloitte, rezervele de gaze naturale ale Romaniei din Marea Neagra ar putea pune 
in discutie pozitia dominanta a grupului rus Gazprom pe piata de furnizare de gaze naturale din Europa Centrala 
si de Est. 
Accesarea resurselor din Marea Neagra ar putea diversifica sursele de aprovizionare din regiune si ar aduce 
guvernului Romaniei venituri de 26 de miliarde dolari pana in 2040. 
"ExxonMobil poate revolutiona piata furnizarii de energie in Europa. Insa ar trebui sa ia o decizie finala de 
investitii", a spus Szijjarto intr-un interviu acordat Reuters in orasul american Houston, unde a inaugurat un 
consulat al Ungariei. "Daca nu vor lua o decizie pana in luna septembrie, voi fi nevoit sa semnez un nou contract 
pe termen lung cu rusii" a adaugat oficialul ungar. 
La inceputul acestei luni, directorul general al grupului austriac OMV, Rainer Seele, a declarat ca divizia OMV 
Petrom este intr-un "dialog intensiv" cu Guvernul Romaniei pentru a putea lua o decizie finala de investitii cu 
privire la proiectul Neptun. 
Potrivit lui Rainer Seele, este nevoie de o mai mare securitate cu privire la fiscalitate, de o piata a gazelor libera si 
de cele mai mici restrictii posibile cu privire la exporturile de gaze naturale. "Petrom spune ca, pe bazele actuale, 
nu poate lua inca o decizie finala de investitie", a spus atunci Seele. 
La randul sau, purtatorul de cuvant de la ExxonMobil, Julie King, a declarat pentru Reuters ca grupul american 
analizeaza mai multi factori inainte de a decide daca va investi in proiectul Neptun din Romania. 
O decizie finala necesita "conditii fiscale competitive si stabile, o piata a gazelor liberalizata in Romania care 
permite comertul liber si o interconectivitate suficienta cu pietele vecine libere si lichide pe durata contractului de 
concesionare" a spus King. 
Pozitia Ungariei in Europa Centrala creeaza un dezavantaj pentru aceasta tara in a avea acces la importurile de 
gaze naturale, sustine Peter Szijjarto. 
"Intrebarea daca vom putea sa ne diversificam sursele de aprovizionare depinde de patru state aliate: Croatia, 
Romania, SUA si Austria. Este o situatie ciudata in care suntem incurajati de prieteni si aliati sa ne diversificam 
sursele dar practic acest lucru este la latitudinea lor", a subliniat Peter Szijjarto. 
OMV Petrom isi doreste foarte mult sa continue proiectul de gaze din Marea Neagra, insa, deocamdata, nu se 
intrunesc conditiile necesare pentru a fi luata decizia de a merge mai departe, a declarat, la finele lunii februarie, 
Christina Verchere, CEO al OMV Petrom. 
Grupul austriac OMV este actionarul majoritar al Petrom, cu o participatie de 51,01%, iar Ministerul Energiei 
detine 20,64% din actiunile OMV Petrom. 
Petrom este cea mai mare companie romaneasca de petrol si gaze, cu activitati in sectoarele Upstream (Explorare 
si Productie), Downstream Oil (Rafinare si Marketing), Downstream Gas (Gaze si Energie) .  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Conducte paralizate de „bune intenţii” politice: Petrolul rusesc pentru care nimeni nu vrea să plătească, o 
afacere de 1,2 miliarde de dolari 
Termenele de plată pentru petrolul rusesc contaminat, aflat în conductele dintre Belarus şi Germania, se apropie 
de scadenţă, însă nimeni nu vrea să achite sumele aferente acestuia, potrivit Reuters. 
Companiile petroliere occidentale şi rafinăriile europene care au cumpărat petrolul cu o lună în urmă, înainte de a 
descoperi că acesta era inutilizabil, au refuzat până acum să blocheze plăţile pentru acesta, dornice fiind să 
menţină relaţii pozitive pe termen lung cu al doilea cel mai mare exportator de petrol din lume, evitând totodată 
procesele din tribunalele ruseşti. 
În schimb, numeroşi cumpărători occidentali au solicitat producătorilor ruşi amânrea plăţilor pentru ţiţeiul 
contaminat, cât timp cumpărătorii şi vânzătorii cad de acord asupra unei metode prin care această situaţie să 
poată fi rezolvată şi a distribuirii costurilor implicate, au spus patru comercianţi implicaţi în tranzacţionarea 
petrolului din Rusia. Pentru cumpărătorii care au achiziţionat aproximativ 19 milioane de barili de ţiţei 
contaminat, blocat acum în conducte, este o chestiune în valoare de 1,2 miliarde de dolari. 
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„Există în jur de 0,8-0,9 milioane de tone de petrol contaminat care stau în conductele dintre Belarus şi Germania, 
pe care nici un rafinor nu doreşte să le ia. Acest petrol trebuie evacuat undeva pentru a putea reporni conducta. 
Dar ar fi greşit ca Rusia să presupună faptul că rafinăriile europene vor suporta toate costurile implicate de aceste 
procese”, a declarat o sursă familiarizată cu situaţia, adăugând faptul că producătorii de petrol din Rusia nu au 
răspuns încă la propunerile făcute de marii cumpărători europeni. 
„Suntem gata să rezolvăm problema şi să găsim soluţii pentru petrolul contaminat, dar dorim ca producătorii ruşi 
să vină cu garanţii financiare care să le asigure contribuţia la acoperirea costurilor”, a declarat un al doilea 
cumpărător de petrol rusesc din Europa. 
Producătorul de petrol Rosneft, deţinut de statul rus, a declarat că este prea devreme pentru a comenta această 
problemă. Lukoil a refuzat să comenteze, iar Surgutneftegas a declarat că poartă convorbiri comerciale normale 
cu cumpărătorii săi. Compania rusească de transport petrolier Transneft, deţinătoare de monopol din punct de 
vedere al exportului petrolului rusesc, a refuzat să comenteze problema compensării, declarând marţi că nu a fost 
de vină pentru contaminarea cu compuşi clorizi organici, deoarece aceştia ar fi putut fi adăugaţi doar de către 
producători. 
În urmă cu trei săptămâni, o scrisoare trimisă de compania Gomeltransneft, din Belarus a transmis un semnal de 
alarmă, informând cu privire la contaminarea masivă a petrolului transportat prin conducta Drujba către Belarus, 
Germania, Polonia, Republica Cehă, Slovacia şi Ungaria. „Vă rugăm să luaţi imediat toate măsurile necesare 
pentru evitarea eventualelor pierderi şi a altor consecinţe negative”, se arată în scrisoarea companiei de transport 
petrolier, datată în 19 aprilie. 
Testele efectuate în perioada respectivă în Belarus au relevat contaminarea cu cloridă în proporţie de 150-330 la 
milion, mult peste limita de 10 părţi la milion admisă pentru acest tip de transport, potrivit criteriilor Transneft. 
În următoarele 10 zile, rafinăriile şi firmele de petrol din Europa au redus achiziţiile de petrol rusesc cu până la un 
milion de barili pe zi - sau 10% din importurile de petrol ale Europei - într-o perturbare majoră a aprovizionării de 
la al doilea exportator mondial de petrol. 
Odată cu scadenţa termenelor de plată, niciunul dintre cumpărătorii de petrol occidentali nu a transmis băncilor 
să realizeze o reţinere a fondurilor, acest fapt putând avea repercusiuni semnificative, potrivit comercianţilor. 
Comunicarea între cumpărători şi vânzători este complicată de faptul că diversele contracte de petrol în cauză se 
încadrează în sisteme juridice diferite. Cea mai mare parte a vânzărilor este guvernată de legislaţia din Rusia, fapt 
ce lasă loc pentru numeroase interpretări cu privire la calitatea petrolului. 
Deocamdată, până când cumpărătorii şi vânzătorii vor ajunge la un acord privind scoaterea petrolului din 
conducta Drujba şi cine va suporta costurile operaţiunii, conducta va rămâne închisă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România și Bulgaria, sub control chinezesc în privința centralelor nucleare: Beijingul investește masiv în 
energie 
Proiectul de extindere a Centralei Nucleare românești Cernavodă intră într-o nouă fază, după ce Bucureștiul a 
semnat, cu câteva zile în urmă, un acord preliminar de investiții cu corporaţia generală nucleară chineză CGN. La 
rândul ei Bulgaria așteaptă dezvoltarea investiției de la Belene, relatează într-o analiză Europaliberă.ro. 
Documentul semnat între Românai și China prevede ca în termen de 60 de zile lucrătoare să se înfiinţeze o 
companie de proiect pentru construirea a două noi blocuri energetice, fiecare cu o capacitate de 700 MW. 
Aceasta va fi deținută în proporţie 51% de chinezi, iar restul de 49% va fi al companiei româneşti Nuclearelectrica, 
care administrează centrala. Investițiile aproximative sunt estimate la 8 miliarde de dolari."Noile capacități 
nucleare vor juca un rol-cheie în decarbonizarea producției de energie electrică în România și în regiune", a 
declarat vicepremierul Viorel Ștefan, subliniind că proiectul va asigura și până la 19.000 de locuri de muncă. 
Ambasadorul chinez, Jiang Yu, a declarat că această "cooperare în proiectele majore reprezintă o parte 
importantă din edificarea platformei 'O centură, un drum'" și punctul culminant al cooperării economice și 
comerciale bilaterale. 
Bulgaria aşteaptă de asemenea interes din partea Chinei pentru proiectul legat de Centrala Nucleară de la Belene, 
însă de la o altă companie - China National Nuclear Corporation (CNNC). Deși a fost prezentată în martie, 
procedura de declarare a interesului nu a început încă oficial, potrivit publicației bulgare Kapital, citată de Rador. 
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Cu toate acestea, autoritățile bulgare susțin că societatea de proiect pentru „Belene“ poate deveni realitate în 
2020, dar prin comparație - românii au obţinut semnarea unui contract la cinci ani de la începerea procesului de 
selecție a investitorilor, în 2014. Chinezii au semnat în noiembrie 2015 Memorandumul de înțelegere cu 
Nuclearelectrica pentru construirea a două noi blocuri de energie nucleară, iar în anii următori au avut loc 
negocieri pentru structurarea proiectului și implementarea acestuia pe piață. 
Astfel, la începutul acestui an, s-a convenit ca noile facilități să lucreze cu un mecanism pentru compensarea 
prețului (CFD-uri). Aceasta înseamnă că, dacă prețul la bursă al energiei electrice este sub valoarea minimă de 
recuperare a proiectului, România va plăti în plus. În luna martie, Ministerul român al Energiei a publicat 
principiile generale ale acestui tip de ajutor de stat, iar investitorilor care au o capacitate de producție cu emisii 
reduse de carbon, așa cum sunt cele nucleare, le este garantat un anumit randament. O astfel de abordare este 
exclusă din procedura pentru „Belene“, pentru că şi cadrul aprobat de Guvern și Adunarea Națională exclude 
orice fel de ajutor de stat. În cursul negocierilor cu potențialii investitori, acest lucru se poate schimba însă. 
Centrala Nucleară Cenavodă are două unități energetice active de tip Candu, furnizate de compania canadiană 
Atomic Energy (în prezent Candu Energy). Chiar dacă lucrările de construcție la centrală au început în anii '80 ai 
secolului trecut, primul reactor a fost pus în funcţiune în decembrie1996. Al doilea reactor a fost pus în funcțiune 
în 2007. Acum Centrala asigură aproximativ 18% din energia electrică în România, iar dublarea capacităţii sale va 
avea importanță regională, deoarece poate transforma țara dintr-un importator într-un exportator de energie 
electrică. Acest lucru afectează în mod direct planurile Bulgariei de a furniza regiunii energie electrică de la 
Centrala Nucleară de la Belene și face ca problema necesității centralei electrice bulgare să fie şi mai complicată. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Oficialii europeni, așteptați cu proteste în România: 'Pur și simplu nu știu că ultimele păduri virgine din 
Europa sunt tăiate ZILNIC în România' 
Pe 20-21 mai va avea loc la București reuniunea miniștrilor de mediu din cadrul Președinției UE, iar reprezentanții 
organizației Agent Green au anunțat că vor să protesteze. Ei încearcă în acest fel să aducă problema pădurilor 
virgine din România în atenția miniștrilor de mediu din UE. 
„Pentru ca cel mai arzator subiect de mediu din Romania, distrugerea padurilor virgine, nu se regaseste pe agenda 
reuniunii ministrilor, este de datoria noastra sa facem in asa fel incat oficialii de mediu UE sa afle direct de la noi 
adevarul despre realitatea tragica a padurilor virgine din Romania. 
Pictam impreuna, strigam impreuna pentru padure, proiectam filme si facem poze #loveforests?#act4forests 
Sunt ultimele paduri virgine din Europa. Importanta lor in contextul actual al planetei este critica. In urma intalnirii 
recente de la Paris, s-a declarat oficial ca padurile seculare au nevoie de mai multa protectie ca oricand. Insa in 
cadrul Presedintiei UE, padurile sunt ignorate total, iar oficialii de mediu pur si simplu nu stiu ca ultimele paduri 
virgine din Europa sunt taiate ZILNIC in Romania, legal si ilegal. 
Incepem duminica 19 mai la ora 14:30 o pictura colectiva pe asfalt, cu care intampinam ministrii in dimineata zilei 
de luni. 
Avem onoarea sa pictam impreuna cu IRLO, cel mai mare street artist din Romania, o padure pe trotuarul de vis-a-
vis de intrarea ministrilor. Vino si tu sa pictezi copaci, animale si flori, asa ca hai si tu sa dai o mana de ajutor! Pe 
Blvd. Natiunile Unite, alveola Izvor. 
Materialele sunt din partea noastra. Invita toti copiii pe care ii stii, pentru ca e viitorul lor, si vor fi mandri ca au 
dat o mana de ajutor pentru cele mai valoroase paduri din Romania! Proiectam filme despre paduri. Facem poze 
cu inima verde. Aducem bannere mari pe care te invitam sa le tii alaturi de noi. Invita-ti prietenii si hai sa 
protestam pasnic, prin arta. Padurile virgine din Romania au nevoie de tine si tu de ele!”, au precizat 
reprezentanții Agent Green. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Preşedintele Statelor Unite vrea să negocieze cu Iranul prin intermediul unei ţări din Europa 
Preşedintele SUA, Donald Trump, vrea să creeze un canal de comunicare cu Iranul prin intermediul Elveţiei, 
urmând să discute despre acest lucru cu omologul său elveţian, Ueli Maurer, relatează CNN. 
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În contextul în care Teheranul a părut să respingă apelurile preşedintelui Donald Trump în sensul negocierilor, 
liderul SUA vrea să poarte discuţii prin intermediul Elveţiei. Ambasada elveţiană din Teheran reprezintă interesele 
americane, întrucât Statele Unite şi Iranul nu au relaţii diplomatice. 
Donald Trump se va întâlni la Washington cu preşedintele Elveţiei, Ueli Maurer, cu care va discuta despre relaţiile 
bilaterale şi despre "teme precum rolul Elveţiei în facilitarea comunicaţiilor diplomatice" şi despre "alte probleme 
internaţionale", a transmis Casa Albă. 
Donald Trump speră să nu se ajungă la război cu Iranul 
Preşedintele SUA, Donald Trump, a exprimat speranţa, joi seară, că nu se va ajunge la război cu Iranul, pe fondul 
tensiunilor legate de programul nuclear al Administraţiei de la Teheran. 
Întrebat, la Washington, dacă intenţionează să ajungă la un război cu Iranul, Donald Trump a răspuns, potrivit 
agenţiei Reuters: "Sper că nu". 
Donald Trump a făcut această declaraţie înaintea întrevederii de la Casa Albă cu preşedintele Elveţiei, Ueli 
Maurer. 
Preşedintele SUA vrea să creeze un canal de comunicare cu Iranul prin intermediul Elveţiei, urmând să discute 
despre acest lucru cu omologul său elveţian. 
Donald Trump respinge "ştirile false" şi se declară convins că Iranul va accepta în curând negocierile/ REACŢIA 
Teheranului 
Iranul va accepta curând negocierile pe tema programului nuclear, a afirmat joi preşedintele SUA, Donald Trump, 
respingând speculaţiile presei "de tip ştiri false" privind contestarea politicilor sale de către principalii consilieri. 
"Sunt exprimate diverse opinii, iar eu iau decizia finală şi determinantă, este o procedură foarte simplă. Sunt 
acoperite toate părţile, toate politicile. Sunt sigur că Iranul va vrea să discute curând", a declarat Donald Trump, 
joi, prin Twitter. 
Preşedintele SUA a negat că ar exista tensiuni la Casa Albă deoarece unii consilieri ar contesta atitudinea sa dură 
faţă de Iran. 
"Publicaţia de ştiri false Washington Post şi publicaţia de ştiri şi mai false The New York Times scriu articole că 
există dispute referitoare la politica mea dură în Orientul Mijlociu. Nu există nicio dispută", a adăugat Donald 
Trump. 
(Sursa: Mediafax) 
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